
PROTOKÓŁ NR XXIV/12 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIEŚ W DNIU 

26 WRZEŚNIA 2012 ROKU 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Wręczenie listów gratulacyjnych jednostkom Ochotniczych StraŜy PoŜarnych                        

w Gierałtowicach, Pokrzywnicy, Większycach. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
6. Pomoc socjalna. Zadania własne i zlecone z zakresu opieki społecznej. 
7. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie zmiany budŜetu Gminy Reńska Wieś na 2012 rok, 
- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie nadania nazwy ulicy w Większycach, 
- w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Reńska Wieś. 
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
9. Zapytania i interpelacje 
10. Zamknięcie obrad. 
 
Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. Obecnych 14 radnych 

ze statutowego składu 15 radnych. 

Obrady XXIV sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Reńskiej 

Wsi. 

Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. 

Ad. 1 Otwarcia XXIV sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad, następnie powitał radnych, 

Wójta Gminy- Mariana Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik 

Gminy- Reginę Słociak, Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych 

gości. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Wójt Gminy- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do pkt. 7 porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Większycach. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel wnioskował o wprowadzenie do pkt. 7 porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (14 głosów „za”). 
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Ad. 2 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Jednostki ochotniczych straŜy poŜarnych 

miały w tym roku jubileusze; Gierałtowice- 60 lat, Pokrzywnica- 90 lat, Większyce- 110 

lat. Chcemy udekorować pucharami i listami gratulacyjnymi działaczy tych jednostek. 

Wójt Gminy- M. Wojciechowski, Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel wręczyli 

Prezesom Ochotniczych StraŜy PoŜarnych w Gierałtowicach, Pokrzywnicy, Większycach 

puchary i listy gratulacyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer wygłosił przemówienie z okazji jubileuszu 

w/w jednostek straŜy poŜarnych i wiersz oraz wręczył modlitwy straŜaka przedstawicielom 

OSP. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Dziś mamy równieŜ jubileusz 20-lecia pracy 

pana Mariana Wojciechowskiego na stanowisku Wójta Gminy w Reńskiej Wsi. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał list gratulacyjny dla Mariana 

Wojciechowskiego- Wójta Gminy Reńska Wieś, który następnie wręczył. 

Wójt- M. Wojciechowski podziękował za Ŝyczenia. 

Ad. 3 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu, który przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 30 sierpnia do 26 września 2012 r. stanowiące załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Reńska Wieś przedstawił zarządzenia podpisane w okresie międzysesyjnym, 

których zestawienie stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Miejskie Wodociągi i Kanalizacja podniosą na rok 2012 cenę 

wody o 0,14 zł dostarczanej do gminy, a za odbiór ścieków o 0,35 zł, a więc o tyle 

wzrośnie stawka, nie wiadomo jeszcze ile wzrośnie z tytułu Zakładu Usług Komunalnych 

w Babrowie, ale myślę, Ŝe nie duŜo. 

Ad. 4 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 30 

sierpnia do 26 września 2012 r., zawiera następujące punkty: 

02.09- DoŜynki powiatowo- gminne w Poborszowie. 

04.09- Zebranie TSKN w Reńskiej Wsi, dotyczące remontu muzeum. Wystąpiliśmy do 

Euroregionu Pradziad z wnioskiem o modernizację muzeum, remontu polegającego na 

wymianie okien i malowaniu. Otrzymaliśmy dotację na to, wsparcie Zarządu 

Wojewódzkiego na to zadanie, tak, Ŝe obiekt gminny trochę się poprawi. 

11.09- Zebranie Rady Sołeckiej. 

12.09- Zebranie Wiejskie dotyczące funduszu sołeckiego i powołania stowarzyszenia na 

rzecz rozwoju sołectwa Reńska Wieś. 



 3 

13.09- z p. Hojdemem i p. Domkiem braliśmy udział w sesji Rady Miasta w Kędzierzynie- 

Koźle, związane z wizytą przedstawicieli gminy z Niemiec. Honorowe obywatelstwo 

miasta dostał KsiąŜe Hohenlohe, towarzyszyliśmy równieŜ pani burmistrz w koncercie w 

kędzierzyńskiej szkole muzycznej 

19. 09- Udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. 

24. 09- Udział w posiedzeniu Komisji Finansowo- Gospodarczej. 

W międzyczasie do Rady Gminy wpłynęły pisma: 

- Dwa pisma, jedno podpisane prze Radę Rodziców Zespołu Szkół w Komornie, drugie 

pismo podpisane przez Radę Pedagogiczną Zespołu Szkół w Komornie. Oba pisma 

dotyczą ewentualnego podziału klasy II gimnazjum, która w tej chwili liczy 36 osób. Oba 

te pisma skieruję do Komisji Społeczno- Oświatowej, Ŝeby tym tematem się zajęła. 

- Pismo podpisane przez Starostę Powiatu z Lokalnego Punktu Informacji Europejskiej, 

który promował się podczas doŜynek i dziękuje za tą moŜliwość. 

- Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu dotyczące pozytywnej opinii o wykonaniu 

budŜetu Gminy za I półrocze 2012. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 13.09.2012 r. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji 

w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 30 sierpnia do 26 

września 2012 r.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Posiedzenie Komisji odbyło się 20 

września, tematem była kontrola wykonania inwestycji w I półroczu 2012 roku. Komisja 

nie stwierdziła nieprawidłowości w realizacji inwestycji. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Na posiedzeniu w 

dniu 21 września głównym tematem było omówienie propozycji uchwał na nadchodzącą 

sesję. Pan Wójt- Wojciechowski zapoznała nas z propozycjami inwestycji na przyszły rok 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja Społeczno- 

Oświatowa miała swoje posiedzenie 12 września, tematem było działalność koła 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów oraz Towarzystwa Społeczno- Oświatowego Niemców 

na Śląsku Opolskim. Pan Przewodniczący Hojdem nie mógł uczestniczyć w posiedzeniu, 

zaszczyci nas swoją obecnością na następnym posiedzeniu. Pan Czerner poinformował 

członków komisji o liczebności koła, podkreślił dobrą w współpracę z urzędem Gminy z 

GOK, panią Grzybek. Organizują sobie sami imprezy, takie jak Dzień Dziadka, Seniora, 
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Kobiet, organizują imprezy. Pan Wójt Domek poinformował komisję o pracach jakie 

trwają w Komornie, na dowód czego przedstawił dokumentację zdjęciową. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- M. Polanik: Panie Wójcie, to zarządzenie, które pan podpisywał o zamianie dróg 

w Mechnicy, dotyczyło której drogi? 

Wójt- M. Wojciechowski:  To dotyczące zamiany drogi, to tej, którą nazywacie 

„sztorówką”, a drugie sprzedaŜy na dole koło placu zabaw. Zamiana jeszcze nie nastąpiła. 

Radna- V. Nabrdalik: Czy wzrost opłat za ścieki będzie od nowego roku? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wzrost będzie od nowego roku. 

Radny- W. Krybus: Ta firma, która interesuje się 30 ha na poligonie, czy to ma coś 

wspólnego z biogazownią? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie. Prócz tego, Ŝe obie firmy chcą sprzedawać wytworzoną 

energię. 

Radny- J. Majnusz: MoŜe pan powiedzieć coś więcej na temat biogazowni? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Poza ostatnią informacją, którą miałem, Ŝe pani syndyk 

zgodziła się odsprzedać pozwolenie na budowę i projekt, innej informacji nie mam. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję i przeszedł 

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, przekazując głos Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi- Joannie Jaroszewskiej. 

Ad. 6 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi- Joanna 

Jaroszewska przedstawiła informację na temat pomocy socjalnej, zadań własnych i 

zleconych z zakresu opieki społecznej, która stanowi załącznik do protokołu. 

Radna- V. Nabrdalik: Czy globalnie rzecz ujmując osób zwracających się o pomoc jest 

taka sama, czy wzrasta, jak to wygląda? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Jest na takim samym poziomie. 

Zimą nieco więcej osób zwraca się o pomoc. 

Radna- V. Nabrdalik: Wśród szkół, w których jest doŜywianie nie było Komorna. Tam 

teŜ są dzieci z naszej Gminy. Czy tam nie ma potrzebujących dzieci? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Nie ma takich dzieci. Nikt się nie 

zgłosił. Jest moŜliwość dowozu posiłków do szkoły, pod warunkiem, Ŝe będzie więcej niŜ 

dziesięcioro uczniów. Aby otrzymać doŜywianie to kryterium jest nie większy dochód niŜ 

150% kryterium z pomocy społecznej. 

Radny- W. Krybus: Czy przydzielaniem mieszkań komunalnych zajmuje się ośrodek 

pomocy? 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Nie. 

Radny- W. Krybus: A, kto? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wójt. 

Ad. 7 Głosowanie nad projektami uchwał. 

Projekt Uchwały Nr XXIV/150/2012 w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXIV/151/2012 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXIV/152/2012 w sprawie nadania nazwy ulicy w Większycach. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Droga ta przylega do ul. Długiej. Budują się przy niej trzy 

domy. Jeden z właścicieli wystąpił o nadanie numeru.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak zarządziła głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXIV/153/2012 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Ja tą uchwałę praktycznie z kaŜdym z państwa 

radnych konsultowałem. Byłem na Komisjach Rewizyjnej i Finansowo- Gospodarczej, 

gdzie przedstawiałem, Ŝe końcowa kwota będzie wynosiła 10.420,00 zł. Przedstawiałem 

ile zarabiają wójtowie w gminach naszego powiatu. Przez ostatnie cztery lata, chociaŜ jest 

podjęta uchwała z 2010 roku, ale w niej jest kwota z 2008, przez cztery lata nie 

następowała podwyŜka uposaŜenia Wójta Gminy. Ja to przeliczyłem i wyszło, Ŝe to jest 

praktycznie tylko i wyłącznie podwyŜka o wskaźnik inflacji, a wskaźnik inflacji co roku 

przyjąłem 3%. Po tej podwyŜce Wójt będzie zarabiał 10.420,00 zł, co jest dalej mniej od 

Gminy Bierawa, Polska Cerekiew, a nie znacznie więcej od Pawłowiczki. Zgodnie z 
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przepisami, bo te kwoty wynikają z przepisów, na ten temat pani Sekretarz pokazywała 

odpowiednie rozporządzenia, maksymalna kwota wynagrodzenia wójta moŜe wynosić 

12.100 zł. O tym, Ŝe gmina prowadzi bardzo oszczędną gospodarkę finansową, zadłuŜenie 

jest znikome, bardzo dobrze pozyskujemy środki pozabudŜetowe, o tym państwo 

doskonale wiecie. Jako gmina wiejska mamy wiele osiągnięć w rankingach krajowych i 

wojewódzkich. Praktycznie od 1991 roku 25% budŜetu przeznaczamy na inwestycje, a w 

roku 2011, czyli poprzednim 33,4%, co dało nam piąte miejsce w naszym województwie. 

Radny- J. Kołkiewicz: Jaka kwota wynagrodzenia była poprzednio? 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: 9.300 zł. 

Radny- J. Kołkiewicz: Podnosimy o 1.100. Ja mam pytanie do Wójta. Podnosimy 

wynagrodzenie Wójta, chciałbym usłyszeć jaki ma do tego stosunek, czy uwaŜa, Ŝe w 

dobie kryzysu, takich sytuacji, Ŝe ludzie zarabiają po 1.500 zł, najniŜsze wynagrodzenie 

1.500 zł brutto, a my tutaj podwyŜszamy. Niby to jest 3%, tak jak Przewodniczący 

powiedział, ale jest to dosyć duŜa kwota. Kwota jaką pan zarabiał 11.500 zł razem ze 

wszystkimi dodatkami i trzynastą pensją. Jest to duŜa kwota. Nie wydaje mi się czy to 

akurat w tym momencie, w dobie takiego kryzysu jest to potrzebne. Nie wiem, czy to jest 

konieczne. Minimalna płaca wójta jest 4.200 zł, plus obligatoryjne dodatki, które my 

dajemy albo nie dajemy, są dosyć duŜe. To jest moje stanowisko 

Radny- B. Dembończyk: Czy w związku z tym przewidywana jest równieŜ podwyŜka dla 

pracowników Urzędu Gminy? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pracownicy otrzymują podwyŜkę, co roku, przewaŜnie w 

wysokości o wskaźnik inflacji, czasami trochę mniej. 

Radny- B. Dembończyk: My się tu sugerujemy często rankingami. Dla mnie rzecz 

najistotniejsza, podmiotem jest człowiek. Po to idę do pracy Ŝeby zarobić. Występowałem 

juŜ jako jedyny o podwyŜkę dla Wójta, za co dostałem z roŜnych stron bury. Chciałbym 

równieŜ, aby pracownicy urzędu otrzymali podwyŜki i proszę to wziąć pod uwagę przy 

konstruowaniu budŜet na przyszły rok. BudŜet uchwala rada, nie jest to wchodzenie w 

kompetencje wójta. UwaŜam, Ŝe koleŜanki i koledzy radni powinni się przychylić do 

mojego wniosku, aby w budŜecie było myślę, Ŝe o te 8% więcej, nie licząc wynagrodzenia 

Wójta. Kierownik urzędu dzieli według zasad. Stawiam taki wniosek, Ŝeby to wziąć pod 

uwagę na rok przyszły. 

Sekretarz Gminy Reńska Wieś- M. Zaniewska: Dziękuję za wstawienie się za 

pracownikami. Nie mniej, muszę powiedzieć, Ŝe osiągnięcia pana Wójta wszyscy państwo 

znacie. Znacie jaki jest stan dróg, stan remontów, inwestycji. Jak pan Wójt się stara, ile 
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pracuje ponad normy, ponad 40 godzin gdzie uczestniczy w waszych zebraniach wiejskich, 

działaniach OSP. Dzisiaj otrzymałam dane z Referatu Budownictwa, ile pozyskała Gmina 

środków pozabudŜetowych na przestrzeni od 1991 roku. Jest to kwota ponad 20.000.000 

zł. JeŜeli podzielimy ta kwotę na 20 lat i na przeciętne aktualne zatrudnienie, gdzie jest 25 

osób zatrudnionych to wyjdzie to kwota ponad 40.000 zł na pracownika. Jest to kwota 

przekraczająca roczne wynagrodzenie pracowników. Jest to tylko i wyłącznie dzięki panu 

Wójtowi. Inne Gminy, juŜ nie mówię o gminach miejskich stworzyły działy promocji, 

działy do pozyskiwania środków unijnych, to się u nas dzieje w ramach etatów 

posiadanych. Proszę wziąć pod uwagę zaangaŜowanie pana Wójta nie tylko przez osiem 

godzin ale co z państwem realizuje równieŜ po godzinach. Były okresy kiedy chodziłam na 

zajęcia z młodzieŜą do szkoły. Nieraz młodzieŜ zadawała pytanie, czy pani wyraziłaby 

zgodę na kandydowanie, ubieganie się o stanowisko wójta. Nie, nigdy. Na to stanowisko 

zawsze będzie kandydować osoba, która sobie nie zdaje sprawy z ogromu pracy, działań i 

czasu. 

Radny- J. Majnusz: Musimy docenić zasługi pana Wójta. Prowadzenie Gminy to jest 

praca menedŜera. MenedŜer w zakładzie, Ŝeby zakład dobrze funkcjonował musi dobrze 

zarabiać. W naszej gminie dyrektorzy szkół podstawowych zarabiają ok. sześciu, siedmiu 

tysięcy. Mamy tu człowieka, który zarządza całą gminą i uwaŜam, Ŝe musimy go naleŜycie 

nagradzać, Ŝeby gmina była dalej dobrze prowadzona. 

Radny- J. Kołkiewicz: Nie chcę być źle zrozumiany, ja teŜ doceniam wkład pracy Wójta. 

Wszyscy wiemy jak gmina wygląda, Ŝe nie ma zadłuŜenia to jest waŜne. Ja się z tym 

zgadzam. Nie mam zastrzeŜeń, to wszystko się zgadza, to się dzieje. My reprezentujemy 

społeczeństwo. Rozmawiałem z paroma osobami, chciałbym Ŝeby nasi radni spotkali się 

chociaŜ z pięcioma, dziesięcioma osobami i zapytali, Ŝe wójta miał 10.400, a teraz mu 

podwyŜszyli i będzie miał 11.500, co ty na to? 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: 10.420,00 zł taka jest kwota. To jest brutto. 

Radny- J. Kołkiewicz: Widziałem deklarację Wójta. Chodzi o dochody, które 

rzeczywiście wpływają. Jest jeszcze trzynasta pensja. Jakby się radny zachował, po 

rozmowie z jednym z drugim wyborcą. Niektórzy wójtowie mają sześć, siedem, osiem 

tysięcy, a niektórzy mają pięć tysięcy. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Ja przedstawiłem na posiedzeniach komisji 

jakie mają wynagrodzenia wójtowie ościennych gmin. 

Radny- B. Dembończyk: Ja teŜ rozmawiałem z wyborcami i wiem jaki jest stosunek do 

wynagrodzenia Wójta. Najlepiej jakby Wójt przyniósł swoje pieniądze do urzędu. To by 
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było najlepsze wyjście. Na mnie psy wieszali, teŜ mi się dostało za podwyŜkę wójta. Wiem 

jaki jest stosunek mieszkańców, a jak ktoś ma wyŜej to jest zachowanie psa ogrodnika. 

Wkład pracy powinno się docenić. Jaki jest stosunek to my wszyscy wiemy, nikt nie 

będzie za tym. Teraz my musimy podjąć decyzję. Wyborców wiemy jaki jest stosunek. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 

głosów „za”). Radna- V. Nabrdalik wstrzymała się od głosu, radny- J. Kołkiewicz 

głosował przeciw. 

Ad. 9 Protokół sesji Rady Gminy Reńska Wieś Nr XXIII/12 z dnia 29.08.2012r. w drodze 

zarządzonego głosowania został przyjęty przez radnych (13 głosów „za”).  Radny- M. 

Polanik wstrzymał się od głosu. 

Ad. 10 Zapytania i interpelacje. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Czy są planowane w Długomiłowicach prace 

osób, które są desygnowane przez Urząd Pracy? 

Wójt- M. Wojciechowski:  JuŜ część pracowała, jakiś czas temu na wyznaczonym 

miejscu. W tej chwili większość pracowników jest w Komornie To jest teren dość mocno 

zaniedbany. Mamy pracowników do końca roku. Trzeba przekazać co jest do zrobienia. 

Cały wysiłek został skierowany na Komorno. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Odnośnie nowych dróg. Prosiłbym jeŜeli jest 

droga tworzona, Ŝeby od razu tabliczkę zaplanować. Dwa lata temu kupowaliśmy z 

sołeckiego funduszu, ale uzupełnialiśmy to, co brakowało. Ale jak są nowe to proszę Ŝeby 

umieścić tabliczkę. 

Wójt- M. Wojciechowski:  JuŜ zostało zlecone wykonanie tabliczek. 

Radna- V. Nabrdalik: Informację o kosztach w Komornie otrzymaliśmy do naszej 

wiedzy. Prosiłabym, Ŝeby koszty obsługi pokazać osobno. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Takie dane dostaliśmy ze starostwa trzy dni temu. 

Radna- V. Nabrdalik: Jest tu taka informacja „W roku 2012 wydatki będą większe ze 

względu na odprawy emerytalne”. A pod spodem piszecie państwo „odprawy zostały 

wypłacone z  budŜetu starostwa powiatowego. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Wypłacone do sierpnia. 

Wójt- M. Wojciechowski: Mówimy o faktycznych wydatkach, dlatego one tutaj nie są 

wskazane. 

Radna- V. Nabrdalik: Obawiam się, Ŝe one będą większe w 2012 roku. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jednostkowo tak. 
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Radna- D. Rak: Czy jest znany koszt ewentualnej wymiany kotłów centralnego 

ogrzewania? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na razie były naprawiane. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Koszt w granicach 10- 12 tysięcy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Sam kocioł 10- 12 tysięcy, plus przeróbki, montaŜ i robi się 

dwa razy więcej. 

Radna- D. Rak: Proszę powiedzieć, te 129.000 zł, wracając do tych trzynastek, to jest po 

naszej stronie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie. To będzie po naszej stronie w przyszłym roku. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jakby tego nie liczyć to tam państwo macie jaka to jest kwota po 

stronie minusowej.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Za ten rok duŜej zmiany nie będzie. Praktycznie, nieduŜe 

oszczędności do końca roku nie spowodują rewolucji w tych wydatkach. 

Radna- D. Rak: Co powoduje takie koszty? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Tam koszty robi technikum. Gimnazjum jakby zarabia. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: W jednej klasie technikum uczą się dwa 

zawody. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Trzy lata potrzeba Ŝeby to wyprostować. To co się w tej chwili 

dzieje w Komornie nie napawa mnie optymizmem. Jestem zawiedziony postawą części 

nauczycieli, którzy dzisiaj wymuszają na róŜne sposoby powiększanie kosztów 

funkcjonowania tej szkoły. Ja potrafię się przyznać do błędu. JeŜeli okaŜe się, Ŝe nie jest 

moŜliwe wyprostowanie sytuacji w tej szkole to ja potrafię przyznać się do błędu i potrafię 

zaproponować państwu rozwiązanie porozumienia ze starostwem. Jest za wcześnie Ŝeby 

takie decyzje podejmować. Na to potrzeba, co najmniej roku czasu, Ŝeby wiedzieć czy da 

się coś tam zmienić. Ja uwaŜam Ŝe powinno się dać zmienić. 

Radna- V. Nabrdalik: W przypadku klasy 36- osobowej to są koszty dla dzieci. Wiem, Ŝe 

się szuka oszczędności, ale nie kosztem dzieci. Jest 36 osób w klasie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  36 osób w klasie, a ci sami nauczyciele uczą za chwilę w 

klasie gdzie jest pięcioro dzieci. Nie mówią, Ŝe jest tak dobrze, Ŝe na drugiej godzinie 

mogą poświęcić więcej wysiłku. Tu jak uczą pięcioro dzieci to się naleŜy, a jak trzydzieści 

sześć to jest wielka krzywda. Przejmując szkołę, mówiłem państwu, Ŝe zakład pracy 

chcemy obronić. Większość tych nauczycieli dzisiaj byłaby bez pracy. Do póki nie było 1 

września to wszyscy cieszyli się, Ŝe gmina szkołę przejęła, a po 1 września to gmina ma 

wszystko dać. Minęły trzy tygodnie nowego roku, więc spokojnie, ale nie jest tak Ŝe 
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wszyscy wykazują zrozumienie dla sprawy. Nie ma co się obraŜać. Wybiorę się na 

spotkanie Rady Pedagogicznej i będziemy rozmawiali. JeŜeli my potrafimy w naszych 

szkołach podstawowych i gimnazjalnych, które prowadzimy w ciągu roku ok. 600.000 zł 

zaoszczędzić z subwencji to nikt mnie nie przekona, Ŝe tam nie moŜna. MoŜna, tylko 

trzeba mieć te wydatki pod kontrolą. Nie moŜe być tak, Ŝe ma pieniędzy być tyle ile my 

chcemy. Nigdzie nie jest tak, Ŝe jest tyle pieniędzy ile chcemy. To jest nasza rola Ŝeby tego 

pilnować. W naszych szkołach udało się, głównie dzięki panu Domkowi, bo to on się tym 

zajmuje, doprowadzić do takiej sytuacji, Ŝe nasze szkoły są wyremontowane, wyposaŜone, 

nauczyciele mają zapłacone wszystko, co się naleŜy, wszystkie dodatki mają i starcza 

subwencji, a jeszcze zostaje. Jak słyszę wójtów, burmistrzów, którzy narzekają cały czas, 

Ŝe do subwencji muszą dokładać ogromne pieniądze to ja twierdzę, Ŝe są nieudolni. Nie 

mogę powiedzieć o wójtach, bo większość wójtów nie zna się na oświacie. UwaŜam, Ŝe 

dobrali sobie złych ludzi do zarządzania oświatą. Nam się udało, Ŝe pan Domek patrzy na 

wydatki szkolne nie jako nauczyciel, chociaŜ jest nauczycielem ale z punktu widzenia 

ekonomicznego i punktu interesu budŜetu Gminy. Takich ludzi potrzeba do zarządzania 

oświatą. TeŜ patrzy ze strony nauczycielskiej, ale nie jest przewaga myślenia 

nauczycielskiego tylko ekonomicznego. 

Ad. 11 Zamknięcia XXIV sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz.1710. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


